
Sedinta din octombrie a  Consiliului Local Lupac
luni, 29 octombrie 2012


        Pentru prima dat� de la investirea sa de dup� alegerile locale din iunie, Consiliul Local Lupac a funccionat cu tot efectivul
de unsprezece consileri, _i asta dup� ce Uniunea Croacilor din România l-a desemnat pe Mihai Todor (urm�torul de pe
listele sale electorale) s�-l substituie pe Mihai Vlasici, deoarce acesta _i-a stabilit domiciliul în str�in�tate înainte s� ajung� s�
participe la vreuna din _edincele Consiliului. Dup� scurta ceremonie de investire a noului consiler s-a trecut la pun-ctul
fierbinte al discuciei &ndash; cererea de concesionare a terenului p�_une comunal� situat în extravilanul comunei Lupac.



     Dac� pân� acum respectiva cerere venea din partea firmei Remax Agro Zoo, una din societ�cile comerciale decinute de
omul de afaceri hunedorean Andre_oi Dumitru (pre_edintele Asociaciei Cresc�torilor de Ovine din judecul Hunedoara), de
data aceasta semnatarul cererii este o persoan� fizic�, fiica acestuia, Andre_oi Diana. Reprezentancii celor doi, Dr�g�nescu
Constantin _i Dr�g�nescu Mariana, fiind prezenci la _edinc� în calitate de invitaci, au specificat c� nu este vorba despre
concesionare ci despre închirierea pe minim cinci ani a p�_unii. În expunerea pe care au f�cut-o în faca consilieri-lor, ace_tia
au evidenciat beneficiile pe care le-ar avea prim�ria, pe de-o parte, prin încasarea banilor provenici din chirie, iar pe de alt�
parte, populacia, care ar avea izlazurile cur�cate _i întrecinute. &bdquo;Practic o s� fie un cârd de pân� într-o mie de oi care va
veni toamna târziu _i va sta în perioada octombrie-noiembrie-decembrie. Nu interzicem nim�nui s� treac� cu animalele, sau s�
nu pasc�, s� nu p�_uneze pe aceste izlazuri. M-a_ bucura, chiar, dac� în urma mea s-ar forma, ca pe vremuri, cârduri! Avem
peste dou� sute de oameni la cur�cat, plus utilaje specializate care vor asigura lucr�rile de igienizare&rdquo; &ndash; a
mencionat domnul Dr�g�nescu. Întrebat de cosilierul Radovancovici Slavoliub (PPDD) în ce condicii se va face plata c�tre
prim�rie, acesta a ad�ugat: &bdquo; În mod normal, dac� semn�m contractul anul acesta, începând cu data de 5 ianuarie anul
viitor d�m drumul la bani (nr. este vorba de 40 de euro per hectar, dublul sumei oferite inicial de Remax Agro Zoo!). În
contract vom stabili _i o dat� cert� când se pl�te_te impozitul, cred c� va fi undeva pe la jum�tatea lui februarie, urmând ca pân� la
jum�tatea lunii mai s� termin�m _i cu cur�cirea izlazurilor&rdquo;. Mencion�m c� din totalul de 1200 de hectare p�_une comunal�,
numai 650 ha aparcin�nd Clocoticiului _i 150 ha aparcinând Vodnicului au f�cut obiectul acestei discucii. Cosilierii originari
din Lupac (300 ha) _i cei din Rafnic (100 ha) au votat înc� de la _edinca precedent� împotriva închirierii p�rcii lor de izlaz.



     Suspiciunile unora dintre consilieri cu privire la bunele intencii ale investitorilor au început, îns�, treptat s� ia locul
promisiunilor. Ace_tia au fost de p�rere c� cet�cenii comunei ar fi trebuit s� fie mai bine informaci cu privire la _ansele _i
posibilit�cile lor de a accesa ei în_i_i fondurile de la APIA. 
În fine, s-a supus la vot _i s-au obcinut _apte voturi pentru, trei împotriv� (Bosilc� Gheorghe, Mircea Popescu _i ^era
Gheorghe) _i o abcinere (Todor Mihai). Spre surprinderea invitacilor, proiectul a fost ...respins! Fiind vorba despre
patrimoniu, era necesar un minim de opt voturi pentru validare. &bdquo;Noi nu am venit aici s� v� lu�m p�_unile cu forca, ci s�
v� oferim ni_te bani, dar se pare c� aici în comun� nu aveci nevoie de bani&rdquo;, au declarat invitacii la plecare, nepl�cut
surprin_i de avizul negativ primit. &bdquo;Este p�cat c� Prim�ria pierde ni_te bani frumo_i _i c� izlazurile vor r�mâne tot
necur�cate. Puteam s� stabilim ni_te clauze concrete în contract, iar dac� ei nu î_i respectau obligaciile, puteam s� le reziliem
în orice moment contractul de închiriere. Nu aveam ce pierde, aveam numai de câ_tigat!&rdquo;, ne-a declarat primarul
Marian Vlasici, care înc� mai sper� ca cei patru consilieri s� se r�zgândeasc�. 



 



     Dac� pe izlazurile comunei vor cre_te în continuare m�r�cini sau se vor 
desf�_ura lucr�ri pentru cur�cirea lor nu _tim înc� cu certitudine. Ce 
_tim, îns�, cu siguranc�, este c� la Lupac se va cons- trui un centru de
informare turistic� în viitorul imediat. Obiectivul va fi financat cu 
bani europeni _i va fi amplasat lâng� _coala veche din localitate. Nu 
_tim cui va folosi deocamdat�, fiindc� în comun� (s-o recunoa_tem p&rsquo;a 
dreapt�!) nu o s� g�se_ti picior de turist, oricât te-ai str�dui. Dar, 
dac� m� gândesc mai bine, în curând se vor demara lucr�rile pentru 
amenajarea modernei haldine de gunoi de pe dealurile Lupacului _i n-ar 
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fi deloc exclus ca locul s� devin� o atraccie irezistibil� pentru 
curio_ii dornici s� viziteze minunea tehnologic� special conceput� _i  
dezvoltat� pentru a face fac�  recicl�rii _i stoc�rii întregului gunoi 
din judecul nostru. 
Mai _tii ce ne poate aduce viitorul? 



Daniel Lucacela
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